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Teenindusmajas ava-
tud „Meie“ kauplus
10. detsembril avati teenindusmaja esi-
mesel korrusel kaupluseketti Meie kuuluv 
toidupood. Värskelt renoveeritud avarates 
ruumides pakutakse eelkõige toidukaupu, 
aga ka mõningaid majapidamistarbeid. 
Kaupluse personal koosneb kolmest müü-
jast ja juhatajast. Uus toidupood on ava-
tud E–N 10–20,  R–L 10–21 ja P 10–19.

Mart Järvik

Lumelükkamisest
Käes on talv ja nagu ikka, vajavad meie 
teed ja tänavad lume- ja libedusetõrjet. 

  Järvakandi avalikke teid-tänavaid ja 
parklaid hooldab sel talvel kaks ettevõtet. 
Pikkade ja laiemate tänavate (nt Uus tn ja 
Nõlva tn) ning tehasetaguse parkla lume-
tõrje on Vändra MP OÜ alltöövõtja teos-
tada (kitsastele tänavatele suur lumetõrje-
auto manööverdama ei mahu), kitsamatel 
tänavatel ja bussijaama ning turuplatsi 
parklas teeb seda Järvakandi Kommunaal 
OÜ. Libedusetõrje on täies mahus kom-
munaali kätes.

  Siinjuures on kohane meelde tule-
tada tänavate ääres parkijatele, et teede 
puhastamine lumest on palju hõlpsam, 
kui takistusi tee ääres pole. Teeksite nii 
endale kui ka teistele teene. Tööd saavad 
kiiremini tehtud ja raha jätkub rohkem 
suvisteks teetöödeks. On vähe kohti ale-
vis, kus autot ei saa teisiti parkida (hea 
näide on Staadioni tn 8 maja eest, kus on 
autod pargitud majaga paralleelselt, mit-
te  diagonaalis). Mõeldamatu on, et tööde 
teostamisega seab masina juht ohtu teiste 
isikute vara.  

   Kui esineb probleeme tööde teosta-
misega, siis palun võtke ühendust.

Ene Nüganen
majandusnõunik

6. detsembril tähistas meie sega-
koor 110. tegevusaasta täitumist. 

Piduliku kontserdi juhatas 
sisse slaidikava „Ühest juubelist 
teise”, kus kajastusid kooriliik-
mete viie viimase aasta vahvad 
tegemised ja emotsioonid nii 
lavalaudadel kui ka väljaspool 
esinemisi. 

Kontserdil kõlasid koori esi-
tuses neile armsaks saanud lau-
lud, mille vahele oli põimitud 
tekste nii koori ajaloost kui ka 
tänapäevast. 

Lisaks koorile osaks saanud 
juubeliõnnitlustele tunnustati 
Eesti Segakooride Liidu tänu-
kirjaga  Helvi Maalikut ja Linda 
Villidod, kellel on kogunenud 65 
lauluaastat, samuti Aleksander 
Maalikut, kes on kooris laulnud 
64 aastat. Kuid staažikaid laul-
jaid on teisigi:  Ants Sepp 59, 
Lehti Lepp ja Eha Saar 56 aas-
tat jpt. Segakoori koorivanem 
on Einu Endrekson, kes on sel-
les ametis olnud juba 34 aastat. 
Koori president on Valdek Tom-
son.

Juubelikontserdil olid kaaste-
gevad sõpruskoor Videvik Tal-
linnast, meesansambel Viisitiim 
ja Järvakandi Pauluse koguduse 
naisansambel.

Kontserdi lõpetuseks kõlas 
kooride ühislauluna emotsionaa-
lne „Ta lendab mesipuu poole”. 
Ka Järvakandi segakoor on nagu 
ühtehoidev pere, kellele rohked 
õnnitlejad veel palju toredaid 

lauluaastaid soovisid.
2000. aastast, mil koori asus 

juhatama Heldi Tagel, on esi-
netud kokku 168 korral, ette 
on kantud 210 laulu. Koor on 
üles astunud Raplas, Eidaperes, 
Kehtnas, Valgus, Kohilas, Riisi-
peres, Paides, Rocca al Mares, 
Mahtras, Märjamaal ja Tallinnas. 
Kaheksal korral on osa võetud ka 
Järvamaa Kabala laulupäevast. 
Eesti Segakooride Liidu liik-
mena on osaletud laulupäevadel 
Alatskivil, Toilas, Türil, Moos-
tes, Elvas. H. Tageli juhatamise 
ajal on lauldud kahel üldlaulu-
peol aastatel  2004 ja 2009. Koor 
ei ole puudunud  üheltki Rapla 
maakonna laulu- ja tantsupeolt, 
samuti memme-taadi suvepidu-
delt. Loomulikult võetakse alati 
ja aktiivselt osa kultuurihalli te-
gemistest. Viimane suurem tore 
sündmus oli segakooril osale-
mine  vabaõhuetenduses „Meil 
Jerwencatos“ III. 

Praegu on segakooris 24 laul-
jat: 11 meest ja 13 naist. Noorim 
neist 51- ja vanim 85-aastane. 
Keskmine vanus seega 74,63 
aastat!

Täname toetajaid: Eesti Kul-
tuurkapitali Raplamaa Ekspert-
gruppi ja OÜ LEMPIR.

Einvald Nõulik
Järvakandi koduloo-uurija

Merike Rego
kultuurihalli kunstiline juht

Tiia Hansar
kultuurihalli juhataja

Kaupluse avamine

Laulutervitus koguduse naisansamblilt Jaak Kadarik

Väsimatu Heldi Tagel
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

Lõppev hobuseaasta oli Jär-
vakandi alevile märgilise 
tähendusega – see möödus 
ehitades. 

Talv ja kevad kulgesid 
kergteehanget ette valmista-
des ning suvi seda rajades. 
Õppeaasta alguseks sai ale-
vi lõunapoolsest piirist kuni 
Nurtu jõeni kulgev kergtee-
lõik valmis. 

Septembri saabudes alus-
tas meie suurim ettevõte O-I 
Production Estonia AS põh-
jalike rekonstrueerimistöö-
dega ja seoses tehnoloogia 
ajakohastamisega alustati ka 
hapnikutootmise tehase ehi-
tamist. 

Samal ajal alustas klaa-
sijäätmete sorteerimise ja 
töötlemise tehase ehitamist 
Poola ettevõte Krynicki 
Recykling SA. Emaettevõtte 
lõi Järvakanti tütarettevõtte 
Krynicki Glass Recykling 
OÜ, mille tootmishoone ra-
jati Saeveski tänav 2 ostetud 
kinnistule. 

Oktoobris algasid teenin-
dusmaja esimesel korrusel 
ümberehitustööd ja jõulude 
ajal avati seal kaupluseketi 
Meie toidupood.

Vallavanemana olin nen-
de kavandatud ehituste et-
tevalmistamise juures ja 
ehitamise ajal püüdsin omalt 
poolt kõigile tegemistele 
jõudumööda kaasa aidata. 
Võin öelda, et see periood 
oli päris töörohke ja loodan 
ühtlasi, et sellega ei ole aren-
gud Järvakandi tööstusalal 
ning mujal alevis lõppenud. 

Kui rääkida läinud aastast 
vallavalitsuse ja valla allasu-
tuste tegemistest lähtudes, 
siis pean tunnistama, et see 
oli minu jaoks üks raskemaid 
aastaid selles majas töötades. 
Põhimured, mis läinud aasta 
jooksul korduma kippusid, 
olid enamasti seotud raha-

liste vahendite nappusega ja 
seda juba mitmendat aastat 
järjest. Meie „õhuke riik“ on 
jõudnud sellise olukorrani, 
kus omavalitsuste rahako-
tid on tühjad ja vajalike te-
gevuste jaoks vahendeid ei 
jätku. Seda muret kurdavad 
pea kõikide Eesti omavalit-
suste juhid. Seoses eelmise 
valitsuse algatatud kooli-
reformiga kärbiti paljude 
gümnaasiume omavate val-
dade eelarveid. Nii juhtus 
ka meiega ja käesolev õppe-
aasta jääb Järvakandi Güm-
naasiumile viimaseks, edasi 
oleme sunnitud jätkama põ-
hikooliga. Kuid vaatamata 
kasinale eelarvele on meie 
allasutused siiski oma üles-
anded kenasti täitnud ja juba 
mitmendat aastat palgatõusu 
saamata ikkagi tublit tööd 
teinud. Suur tänu allasutuste 
ja vallamaja perele selle eest!

Eespool kirjeldatud kesk-
valitsuse käitumine ja oma-
valitsustega mittearvestami-
ne on mind tõsiselt häirinud 
juba majanduskriisi algusest 
saadik. Oleme sellest prob-
leemistikust viimastel aas-
tatel korduvalt rääkinud nii 
Raplamaa Omavalitsuste 
Liidus (ROL) kui ka Eesti 
Linnade Liidus (ELL). 2011. 
aasta detsembris koostasime 
ROL-is Raplamaa valdade 
ühispöördumise „Eesti vajab 
riigireformi“. ROL-i esime-
hena ja ELL-i juhatuse ase-
esimehena viisin teema ka 
ELL-i arutelu ringi. Seejärel 
moodustasime ELL-is kolm 
töörühma, kuhu kaasasime 
ka teadlasi, ning seejärel toi-
mus tõsine töö koostamaks 
ettepanekute pakett, kuidas 
Eesti omavalitsussüsteemi-
ga edasi minna. 31. märtsil 
2012 kutsusime kokku Eesti 
linnade ja valdade üldkogu, 
kus tutvustasin töörühmade 

vastvalminud ühispöördu-
mist ja ettepanekute kava 
Riigikogule, Vabariigi Valit-
susele ja presidendile.

Kahjuks on nendest et-
tepanekutest ellu raken-
dunud ainult väike osa. 
Omavalitsuste rahastamise 
küsimused ja Riigikogu era-
kondade lubatud rahastamise 
proportsioonide taastamine 
on senini tegemata. Seepä-
rast otsustasin liituda saabu-
vate Riigikogu valimiste eel 
Eesti Konservatiivse Rah-
vaerakonna seltskonnaga 
(mitteliikmena) ja osaleda 
Riigikogu valimistel. 

Tegevused, millega ma 
Riigikogu liikmena tegelek-
sin, ning probleemid, mile 
kiiret lahendamist pean olu-
liseks, on järgmised:

• pooldan riigireformi 
teostamist koos riigiaparaadi 
vähendamise ja maksusüs-
teemi ümberkorraldamisega;

• pean oluliseks kiiret 
rahvastiku iibe ja väljarände 
probleemide lahenduste väl-
jatöötamist; 

• vaja on välja töötada 
uued regionaalpoliitika põ-
himõtted, mis tagaksid maa-
elu säilimise ja tugeva Eesti 
territooriumit ühtlaselt katva 
omavalitsuste võrgustiku 
tekke;

• pooldan Riigikogu ala-
tise kohaliku omavalitsuse 
komisjoni  moodustamist  ja 
omavalitsussüsteemi rahas-
tamissüsteemi proportsioo-
nide kiiret taastamist; 

• soovin saada selgust, 
miks annab Andrus Ansipi 

juhitud  valitsuse sõlmitud 
piirileping Venemaaga ära 
1000 ruutkilomeetri suuruse 
Eesti NSV aegse mereala, ja 
võimaluse korral sellise Ees-
ti Vabariigile kahjuliku le-
pingu tingimuste muutmist;

• pooldan presidendi otse-
valimise seadustamist;

• pooldan Riigikogu liik-
me palga ja kuluhüvitiste vä-
hendamist ning miinimum-
palgaga sidumist;

• pooldan Riigikogu liik-
me rahva poolt tagasikutsu-
mise võimalust ning vastava 
mehhanismi seadustamist. 

Olen loomult optimist, 
kuid annan enesele selgelt 
aru, et Riigikokku pääs ei ole 
lihtne, pigem on see täna või-
matu. Viimastel aastatel või-
mul olnud erakonnad teevad 

selleks kõik, et oma võimul-
olekut jätkata ja uusi muutu-
si lubavaid erakondi eemale 
tõrjuda. Olen otsustanud, et 
teen kandideerimiskatse ja 
loodan, et Järvakandi inime-
sed toetavad valimispäeval 
minu püüdlusi. 

Juhul, kui ma osutun va-
lituks, ei lähe ma sellesse 
seltskonda käetõstjaks, vaid 
püüan tegeleda antud luba-
duste täitmisega. Kui see 
aga osutub võimatuks ja riigi 
poliitikud jätkavad tänasel 
kursil, siis olen valmis sel-
lelt kohalt tagasi astuma. See 
saab toimuda nii minu süda-
metunnistuse soovil kui ka 
rahvapoolse tagasikutsumise 
märguande peale.

Mart Järvik 
vallavanem

Uuest aastast ei pea töötaja 
pärast haigust viima tööand-
jale paberil haiguslehte, sest 
andmed arsti, tööandja ja hai-
gekassa vahel hakkavad lii-
kuma ainult elektrooniliselt. 

2014. aasta lõpuni oli 
elektrooniline töövõime-
tusleht (e-TVL) ja paberil 
töövõimetusleht kasutusel 
paralleelselt. Alates 1. jaa-
nuarist 2015 ei anna arst 
enam inimesele pärast hai-
guse lõppemist või sünni-
tuspuhkusele minnes paber-
kandjal töövõimetuslehte, 
vaid edastab andmed töö-
andjale riigiportaali kaudu 
elektroonselt. 

Andmete elektrooniline 

edastamine muudab asjaaja-
mise senisest kiiremaks ning 
võimaldab ka töötajale hüvi-
tise kiiremini välja maksta. 
Töövabastuse perioodi lõp-
pedes vormistab arst elekt-
roonilise töövõimetuslehe 
oma arvutis ja edastab selle 
haigekassa andmekogusse. 
Selle tegevusega muutub 
töövõimetusleht süsteemis 
tööandjale nähtavaks ning 
täienduste tegemisteks ava-
tuks. Seejärel tuleks tööta-
jal teavitada oma tööandjat, 
et haigusleht on lõpetatud 
ning arst andmed riigipor-
taali sisestanud, et tööandja 
saaks omalt poolt hüvitise 
arvestamiseks vajaliku info 

süsteemi sisestada. Kui töö-
andja on omalt poolt and-
meid täiendanud, käivitub 
järgmine etapp, mille käigus 
arvestatakse Maksu- ja Tolli-
ameti andmebaasist eelmise 
aasta tulude kohta laekuva 
info alusel haigekassa poolt 
väljamakstava hüvitise suu-
rus ning teostatakse ülekan-
ne töötaja arvelduskontole. 
Ülekanne tehakse üldjuhul 
järgmisel tööpäeval pärast 
tööandja andmete lisamist. 
Kuni 5% juhtudest kulub 
rohkem kui üks päev, selle 
peamiseks põhjuseks on töö-
taja arvelduskonto andmete 
puudumine. Oma töövõime-
tuslehe menetlemise hetke-
seisu saab iga inimene ka ise 
riigiportaalist www.eesti.ee 
kontrollida. 

Kõik hüvitised kantakse 
ühele kontole

Kuivõrd enam ei tule esi-
tada paberil töövõimetus-

lehte, kaob ära ka vajadus 
esitada iga kord oma arvel-
duskonto andmeid. See tä-
hendab seda, et hüvitis kan-
takse sellele pangakontole, 
mille inimene on haigekas-
sale edastanud. Haigekassas 
on ravikindlustatud inimesel 
kasutusel vaid üks arveldus-
konto, st kõik rahalised hüvi-
tised (töövõimetushüvitised, 
hambaravihüvitised, ravimi-
hüvitised jne) kantakse ühe-
le ja samale, viimati esitatud 
kontole. 

Oma kontoandmeid on 
võimalik kontrollida ja muu-
ta riigiportaalis või täites 
haigekassa kodulehel vasta-
va vormi ning edastades sel-
le haigekassale, kas e-kirja 
teel digitaalselt allkirjastatu-
na (info@haigekassa.ee) või 
posti teel. Kui on soov konto 
andmeid muuta või saada 
töövõimetushüvitis mõnele 
teisele arvelduskontole, tu-

leb seda teha enne, kui töö-
andja andmed haigekassale 
esitab.

Seetõttu on oluline, et 
haigekassal oleks olemas 
kõigi kindlustatute korrektne 
arvelduskonto number. Iga 
inimene saab oma arveldus-
konto numbrit kontrollida 

riigiportaalis www.eesti.ee  
või helistades haigekassa in-
fotelefonil 16363.

Tänu uuele teenusele on 
töövõimetushüvitiste menet-
lemine muutunud oluliselt 
efektiivsemaks ning hüvitis-
te maksmine kiiremaks. 

JK

Töövõimetuslehest
TEAVE
• Haigushüvitise saamiseks teavitab töötaja oma tööand-
jat töövõimetuslehe lõpetamisest vastavalt omavaheli-
sele kokkuleppele kas suuliselt või kirjalikult.
• Tööandja edastab töövõimetuslehe andmed riigipor-
taalis www.eesti.ee „Töövõimetuslehe edastamine hai-
gekassale“ teenuse kaudu.
• Töövõimetushüvitis laekub töötaja arvelduskontole 
paari tööpäeva jooksul pärast tööandja andmete edas-
tamist.
• Töötaja saab oma töövõimetuslehe seisu jälgida rii-
giportaali www.eesti.ee „Isiku töövõimetushüvitised“ 
teenuse kaudu.
• Teenuse kasutamise kohta saab infot haigekassa ko-
dulehelt www.haigekassa.ee, haigekassa infotelefonilt 
16363 või e-kirja teel info@haigekassa.ee.

Mõeldes eilsest, vaadates homsesse

Uus hapnikutehas Mart Järvik



3

Riskinoorte projekt, mis see on?
Hooajal 2014/2015 on noortekeskusel käimas kaks riski-
noorte projekti, mis mõnelgi lapsevanemal on tekitanud kü-
simusi, mis see riskinoorte projekt on ning kas ka tema laps 
on kuulub nende hulka.

Mind ajendas neid küsimusi lahti seletama lastevanemate 
seas sel teemal levinud ekslik arusaam.   

Sõna „riskinoor“ on kindlasti intriigi tekitav ja mitte just 
parim väljend, asendamaks pikka ning lohisevat sõnaühendit 
„riskioludes elav noor“. Riskioludes elav noor on 7–26aasta-
ne noor, kellel on vähem võimalusi, kes elab äärealal ja maa-
piirkonnas, kellel on probleemne käitumine, õpiraskused, 
soodumus sattuda n-ö halvale teele jne. See ei tähenda, et 
me räägime selles kontekstis ainult probleemsetest noortest, 
vaid ka nendest, kellel ei ole nii palju võimalusi nagu näiteks 
linnades elavatel lastel.

Meie väikeses Järvakandis puuduvad huvikoolid, on ke-
sised võimalused koolivälise vaba aja kasulikuks sisustami-
seks ning meie noored on paratamatult kõik selle projekti 
sihtrühm. Eesmärk on tuua juurde rahalisi vahendeid sealt, 
kust see on võimalik, ning seeläbi parandada meie noor-
sootöö teenuse kvaliteeti. Loodan siinkohal lastevanemate 
mõistvust, kui teie lapsi kaasatakse riskinoorte projekti te-
gevustesse. Neil ei ole sellepärast midagi viga ega neid ole 
kuhugi lahterdatud, vaid neile pakutakse tasuta või väga 
sümboolse tasu eest võimalusi, mida meil muidu võimalik 
pakkuda ei ole.   

Kohtasin hiljaaegu väga lühinägelikku suhtumist, kus 
täiskasvanud inimene ütles, et lapsed loopisid paugutajaid 
lasteaia aeda ja küsis minult: "Kus su riskinoorte projekt 
nüüd on?" Selline haritud inimese suhtumine tegi meele 
mustaks ja pani mõtlema, kellele ja miks siis neid võimalu-
si otsime ning noorte vaba aega sisukamaks muudame, kui 
need on "minu" või "sinu" projektid. Need on ju tegelikult 
meie projektid, mis on mõeldud meie lastele, kes kasva-
vad meie kogukonnas, et pakkuda neile rohkem võimalusi 
olukorras, kus valla eelarve on jätkuvalt kasin. Noorsootöö 
toimimas hoidmiseks tuleb  tunda projektimaastikku ning 
otsida võimalusi lisarahastuseks, et saaks nendelesamadele 
meie noortele pakkuda alternatiivseid ja harivaid tegevusi, 
et ei oleks vaja aja viitmiseks lollusi teha. Meie oma valla 
eelarves vahendeid nii palju lihtsalt ei ole. 

Lisaks arvukatele väikeprojektidele (suurusjärk kuni 1000 €) 
on keskusel nelja aasta jooksul õnnestunud saada rahastust ka 
kolmele suurprojektile, mille eelarved on 4500–5500 €, nen-
de summade hankimine meie noorte tegevusvõimaluste mit-
mekesistamiseks on suur lisakoormus ja selle eest ei maksta 
sentigi lisatasu ega preemiaid, vaid ikka ja jälle põrkan kokku 
hoopis väärarusaamade ning kriitikaga. Panen vanematele sü-
damele, et kriitika ja väärarusaamade levitamise asemel tulge 
ja  küsige ning te saate vastused.  Hoolimata sellest, kas teie 
lapsel on õpi- või käitumisraskuseid või õpib ta ehk koguni lii-
ga hästi, lubage neil tulla keskusesse ja saada osa sündmustest 
ning väljasõitudest, need on kasulikud ja harivad ning üldju-
hul tasuta. Kui leidub vanemaid, kes ei luba oma lastel antud 
projektide raames toimuvatest tegevustest osa võtta, tundes, et 
tema laps ei ole mingil juhul maapiirkonnas elav väiksemate 
võimalustega noor, siis palun andke sellest teada, kirjutades 
keskuse e-mailile ank@jarvakandi.ee või astuge keskusest lä-
bi ja rääkige sellest, et teaksin arvestada. 

Soovin kõike head ja hoidkem kokku, et olla tugevamad!
Mikk Merekivi 

Järvakandi ANK juhataja

Taas on vahetunud aas-
tanumber, seega  on kul-
tuurihalli toimetamistes 
hooaeg  poole peal. Kui-
das läinud on? Õige vas-
tus sellele on – hästi. Sest 
olemasolevasse suhtumine 
on alati teadlik valik. Ka 
keerulistes oludes, ka ras-
keid teid käies on oluline, 
et oleks positiivne hoiak ja 
suhtumine. 

Majanduslikus plaanis 
oli meie maja tegevus eel-
misel aastal teadlikult pisut 
tagasihoidlikum kui varem.  
Kuigi – alati ei peagi olema 
palju raha selleks, et olla 
elus rõõmulainel. Tradit-
sioonilised sündmused said 
ära peetud, maja kollektii-
vid ja huviringid toimeta-
sid oma toredaid tegemisi. 
Järgnevalt mõned  meenu-
tused, mis emotsionaalselt 
eristusid.  

Vald tähistas vabariigi 
aastapäeva meie tervisera-
dadel. Jaanipäeva vihmast 
ilma trotsisime pisut teist-
moodi jaaniõhtuga n-ö sees 
kui ka väljas. Seda võima-
lust ei saa mitte iga kultuu-
riasutus kasutada, meie aga 
saame. Oli hästi meeleolu-
kas jaanipidu!

Suursündmus, mille val-
guses suur osa Järvakandist 
toimetas, oli meie kooliha-

riduse andmise 130. juubel 
ja kooli vilistlaste kokkutu-
lek augustis. Selle raames 
sai teoks imeline kontsert 
“Welled 50” ja vabaõhu-
näidendi “Meil Jerwenca-
tos” III esietendus muuseu-
miõuel.

Aasta lõpul, 6. detsemb-
ril, oli meie kogukonna 
kultuuriloos tähtis sünd-
mus – Järvakandi segakoor 
tähistas oma 110. tegevus-
aasta täitumist. Olgem uh-
ked selle üle. Kummardust 
väärt on need kaua elanud 
inimesed, kes selles kooris 
laulavad, ja nende imeline 
dirigent.

Eelneva aasta lõpetas 
tõeliselt õnnestunud aasta-
vahetuspidu.

Alanud aasta on kultuu-
riministeerium kuulutatud 
muusika–aastaks. Seda soo-
viga tõsta sel aastal Eesti 
mitmekülgne muusikaelu 
tähelepanu keskpunkti, tut-
vustada muusika loojaid ja 
esitajaid, innustada muu-
sikahuvi ning suurendada 
muusika rolli inimeste elus. 
Oluline on ka see, et sel aas-
tal tähistame Arvo Pärdi 80. 
ja Veljo Tormise 85. sünni-
päeva. Eesmärk on, et kogu 
Eesti rahvas pööraks  roh-
kem tähelepanu muusikale 
oma elus.  Vastavalt tee-

ma–aastale on kultuurihallil  
plaanis panustada paljudes-
se muusikasündmustesse. 
Üritame tuua Järvakanti 
põnevat muusikat ja korral-
dada väljasõite muusikaüri-
tustele. Kõik huvilised on 
oodatud osa saama!

Lõpetuseks otsusta-
sin  refereerida  ja tsiteeri-
da  endise kultuuriministri 
Laine Randjärve koostatud 
omapärase raamatu ,,RAH-
VA EESEL – mitme rahva 
mõistujutt“  saatesõna:

Bill Cosby on öelnud: 
Ma ei tea edu võtit, kuid 
läbikukkumise võti on püüd 
kõigile meeldida…

Las koerad hauguvad, 
karavan läheb edasi, kõne-
leb rahvatarkus.

Ega ma nii vilets mees ka 
ei ole, et mul ühtegi vaen-
last poleks, praalib meie 
kaasaegne…

Sa ei saa kõigile meeldi-
da, õpetab türgi ja paljude 
teiste rahvaste tarkus…

Kas olete märganud, et 
ükskõik, mida keegi kusa-
gil ette võtab, alati leidub 
rahulolematuid ja ,,tarku“, 
kes oleksid ilmtingimata 
midagi teisiti ja enda mee-
lest paremini teinud? Ole-
nemata sellest, et tegija 
kogu oma südamest ja heast 
tahtmisest, soovist paran-

dada, üles ehitada, midagi 
luua või uuendada tahab…  
Ikka ja alati leidub kritisee-
rijaid ja pidurdajaid, kes 
võitlevad selle eest, et mitte 
mingil juhul kusagil muu-
datusi ei toimuks, isegi, kui 
need elu edendavad. Para-
doksaalne on, et  samas 
leidub hulgaliselt sõnavõt-
jaid, kes pahandavad eriti 
kurjalt just siis, kui midagi 
üleüldse ette ei võeta. Kok-
kuvõtvalt – teed nii, naa või 
kolmat moodi, annad oma 
tegemistest teada enne või 
pärast või hoopiski mitte – 
ikka on kellelgi ütlemist ja 
osatamist. Rahulolematuid 
leidub alati.

Nõnda sündiski antud 
raamatu idee.

Head isemõtlemist ja ise-
otsustamist – soovib koosta-
ja Laine Randjärv.

Autori hoiak ja selle raa-
matu sisu kõnetas mind kui 
kultuuri valdkonnas  tööta-
jat. Selle raamatu sõnum  on 
hingerahu,  indu ja inspirat-
siooni pakkuv. 

Nende heade nähtustega 
ongi  kultuurihall astunud 
uude  aastasse, muusika–
aastasse 2015. Kohtumiseni 
Järvakandi Kultuurihallis! 
Olge hoitud.

Tiia Hansar
kultuurihalli juhataja

Möödunud aasta detsembris 
möödus 75 aastat praeguse 
koolimaja vanema osa ava-
misest.

1936. aastal muudeti 
senine klaasivabriku era-
kool avalikuks 6-klassi-
liseks kooliks. Et varsti 

pärast seda kasvas õpilaste 
arv üle saja, kerkis päe-
vakorda uue koolihoone 
ehitamine, sest Kooli 1 
asunud klassiruumid jäid 
kitsaks. Ehitamiseks võt-
tis Järvakandi vald pika-
ajalist laenu, ehituskrundi 

ja -materjaliga (hiljem ka 
sisustusega) toetas AS Jär-
vakandi Tehased.

14. mail 1938 pandi 
hoonele nurgakivi, moodne 
keskküttega koolimaja val-
mis 1939. aasta detsembris. 
Uues hoones (tegelikult küll 

vaid kavandatud hoonete-
kompleksi ühes osas) oli  
kolm klassiruumi. Õpilasi 
oli uude koolihoonesse ko-
limise ajal 120, õpetajaid 
koos koolijuhataja Johan-
nes Särekannoga kolm.     

JK

KULTUURIST – pisut tagasi- ja edasivaadet

Nurgakivi panemine 14. mail 1938

Mullavedamistalgud 
(haljasala rajamine) 1. juunil 1940

Vana koolimaja sai 75-aastaseks
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Uus  
vallakodanik

Rahel Riika Kupits                    

22.12.2014

90
Maria Kaasonen

80
Vilma Alliku
Jevgeni Fesjuk
Asta Halliste

75
Elve Virkus

Tiina Weiler
70

Maimu Endrekson

Leida Malmre                           
07.04.1925–13.12.2014

Rosalie Jürgenson                 
14.05.1926–15.12.2014

Nikolai Uharski                        
19.12.1922–17.12.2014

Vaike Tamm                                
03.02.1936–03.01.2015

Mai Strahova                           
05.05.1936–15.01.2015

MITMESUGUST
Müüa KUIVA küttepindu 
Hinnad: 40 l võrkkott 1.50 
EUR; 1400 l võrkkott 25.00 
EUR (puistena 1 rm, al 10cm 
klotsid, lauad, pinnud, ena-
mus 30 cm); alusel 30 cm 
pind 1,8 rm 47 EUR; alusel 
50 cm pind 2 rm 56 EUR.
Transport kokkuleppel. Info 
5903 6950.

Gaasid ja gaasitarvikud saadaval metallitöökojas asu-
kohaga Järvakandi, Tehaste 2  (vallamaja vastas).

Pakume teile võimalust osta soodsalt uus balloon (5 
kg, 11 kg või 17 kg) ja vabaneda vanast (21 kg). Saada-
val kõik erinevad kodu- ja tööstusgaasid. 

Kampaania ajal pakume 11 kg ballooni (taara) hin-
naga 35 € ja gaasi (11 kg) hinnaga 20 € – kokku 55 €; 17 
kg ballooni (taara) hinnaga 49 € ja gaasi (17 kg) hinnaga 
30 €  – kokku 79 €.

Lisaks on lai valik erinevaid gaasikaminaid 1,5–4,5 
kW ja gaasipõleteid ning gaasipuhureid 15 kW, 33 kW, 
55 kW ja 75 kW. Enamik kaupa on võimalik osta ka osa-
lise järelmaksuga või ren da.

Vajaduse korral helistage 5667 9955 või tulge ko-
hale (sisenemine hoovi poolt tööpäevadel  kell  8–16, 
teistel aegadel palume helistada e e).

Metalliveski

Jumalateenistused Järvakandi Pauluse kirikus

• Pühapäeval, 1. veebruaril kell 15
 armulauaga jumalateenistus, 
 järgneb koguduse täiskogu 
 (kõikide liikmete osavõtul) 
 koosolek. Palume kõigil koguduse liikmeil osa võtta.
• Pühapäeval, 15. veebruaril kell 15
 jumalateenistus
• Pühapäeval, 1. märtsil kell 15
 armulauaga jumalateenistus
• Pühapäeval, 15. märtsil kell 15
 jumalateenistus
• Kolmapäeval, 25. märtsil kell 15
 paastumaarjapäeva jumalateenistus,                                                               
 küüditamisohvrite mälestamine
                                                       
Teenivad hooldajaõpetaja Mihkel Kukk, tel 486 8144, 5565 0722;
Õpetaja emeeritus Kalju Kukk, tel 487 7326
Juhatuse esimees Rein Ranne, tel 487 7215, 5568 4450 

Vilistlased, õpetajad, kogukond, huvilised!

Kooliansambli Welled 50. aastapäeva juubelikontserdi  DVD tellimine.  

• Plaadi maksumus 10 € 
kanda  Järvakandi vallavalitsuse a/a EE63 2200 0011 2007 4258  
märgusõna –  toetus kooliansamblile Welled – ja nimi 

• Plaatide kättesaamise palume kokku leppida telefonidel
487 7490 või 5345 9522

Metsakeskus.ee

Ostame kasvavat metsa, põllumaad 

ja metsakinnistuid hinnaga 

kuni 10 000 eurot/ha. 

Kinnistud võivad olla tehtud raietega 

või asetseda piiranguvööndis.

Tel: 56 111 900

Eesti Metsavara OÜ tegevusalaks on metsamaade, raieõiguse ja põllumaade ost 
üle kogu Eesti. 
Ostame: • metsamaad • põllumaad • talumaad • raieõigust või kasutusvaldust 
kinnistul • kinnistute mõttelist osa, kaasomandit ja ka hüpoteegiga koormatud 
kinnistuid
Kinnistu ostul tasume tehinguga seotud kulud, milleks on notaritasu ja riigilõiv.
Metsamaa hinnad kuni 15 000 eur/ha - sõltuvalt puidu sortimendist ja metsa 
tagavarast. 
Põllumaa hinnad kuni 3000 eur/ha - sõltuvalt asukohast ja mulla viljakusest.
Hinnapakkumise saamiseks külastage linki:
http://www.eesti-metsavara.ee/hinnaparing-8.html või saatke pakkumine 
e-posti aadressile eesti.metsavara@gmail.com, 
kus ära märkida kinnistu katastritunnus (näide 56382:003:2244) ja lisada kon-
takttelefon.

POLITSEI

Kelmid on liikvel!
Möödunud aasta sügisel pöördusid mitmel pool maakonnas 
(ka Järvakandis) võõrad nooremapoolsed meesterahvad val-
davalt rahahädas kohalike meeste poole. 

“Kerge” teenistus
Pakuti kohalikele meestele kerget teenistust ning priid 

lõunasööki ning -jooki. Selleks ei pidanud tegema muud 
kui loovutama võõrastele meestele oma isikuandmed ning 
koodid, millega e-keskkonnas õigustatult tehinguid saaks 
teha. 

Vastutasuks lubasid võõrad meesterahvad sadu eurosid 
ning väitsid, et koodide ja isikuandmete loovutamisest ei 
juhtu midagi halba.

Aasta lõpus paraku aga olukord muutus. Kodustel aad-
ressidel hakkasid kohalikele meestele ilmuma teated, et 
nende nimele on vormistatud e-keskkonnas mitmesajaeuro-
seid kiirlaenusid ning soetatud kauplustest erinevaid kaupu. 
Öeldakse, et raha ei kasva puu otsas. Kui keegi pakub liht-
salt rikkaks saamise võimalust, tuleks sellest keelduda. Aeg 
näitab, et selliste tehingutega nõus olles tuleb ainult paksu 
pahandust. 

Vali õige kiirus
Maha sadanud lumi kadus sama kiiresti, kui tekkis. 

Teed muutusid hetkega vihmamärjast lumeseguseks ning 
libedaks. Kohati jäi mulje, et autod on justkui kelgud, mis 
võistlevad pikema liu saamises. Teadaolevalt on sõiduki-
juhtidel vajalik valida teeoludele vastav sõidukiirus. Kõik 
juhid seda paraku aga ei tee ning oma oskuste ülehinda-
mine võib lõppeda tee ääres lumevallis, halvemal juhul 
neli ratast taeva poole. Panen autojuhtidele südamele, et 
muutlikud ilmastikuolud teevad teed libedaks. Liiklemi-
sel üles näidatav ettevaatlikkus peaks olema igal sõidu-
kijuhil esikohal. Tahame kõik ju õhtud veeta tervelt oma 
pereliikmete keskel.

Jaan Sildoja
piirkonnavanem


